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مزایده معادن جنوب کرمان 
تمدید شد

معــاون امــور معادن و صنایع معدنی اداره کل صنعت، 

معــدن و تجــارت جنوب کرمان از تمدید مزایده عمومی 

معادن و محدوده های اکتشافی جنوب کرمان در قالب 

بسته های سرمایه گذاری تا ۱۷ دیماه جاری خبر داد.

محمــد مَجــاز بــا بیان اینکــه این مزایده ســومین مزایده 

معدنــی اداره کل صمــت جنــوب کرمــان در ســال جاری 

است، اظهار کرد: آگهی تمدید مزایده عمومی معادن و 

محدوده های اکتشافی جنوب کرمان در قالب بسته های 

سرمایه گذاری شامل ۲ بسته سرمایه گذاری کرومیت و 

یک بسته سرمایه گذاری منگنز از تاریخ دوشنبه چهارم 

دی ماه از طریق رســانه ها و ســایت اداره کل به نشــانی 

https://skr.mimt.gov.ir/ منتشر شده است.
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لا لژدوا بر هیرت هنده برا ی  د؛

مسیرهای توسعه صادرات 
خرمای کرمان به هند

 در دیــدار معــاون اقتصــادی اســتاندار کرمان و رئیس 
دفتر نمایندگی اتاق بازرگانی در شرق استان با هیات 
سرمایه گذار هندی، چگونگی توسعه صادرات خرمای 

کرمان به هند بررسی شد.
معاون اقتصادی استاندار گفت: شرایطی مناسبی برای 
تبادلات تجاری میان کرمان و هند و صادرات محصول 

خرما وجود دارد.
امیر حسن زاده در دیدار با هیات سرمایه گذار هندی، 
ضمــن ارائــه ظرفیت هــای موجــود بــرای همکاری هــای 
توســعه صادرات با کشــور هند به تشــریح مزیت های 
موجود در استان  پرداخت و گفت: کشورهای توسعه 
یافته به دنبال بازار هستند و براساس جمعیت کشور 

محصول معرفی و صادر می شود.
وی ادامه داد: هند از لحاظ جمعیتی بالاتر از پاکستان 
اســت و ۲۵ درصد جمعیت آن را مســلمانان تشــکیل 
می دهند، لذا برای صادرات خرما و ارتباط ایران و هند 
شــرایطی مناســبی اســت و ظرفیت هــای زیــادی بــرای 

سرمایه گذاری در حوزه های مختلف اقتصادی دارد.
حســن زاده عنــوان کــرد: در بحث ســرمایه گذاری باید 
بخش خصوصی و شخصی باشد و توصیه ما این است 
که برای سرمایه گذاری خرما و صادرات آن اعتبارسنجی 
افراد و شرکت هایی که در حوزه خرما فعالیت دارند و 

همچنین امتیازبندی آنها استفاده شود.
ناصر صادقیان سرمایه گذار هندی ایرانی الاصل در این 
دیدار گفت: ما مشتاق سرمایه گذاری در زمینه خرما 
در استان کرمان هستیم، مصرف خرما در کشور هند 
بالاســت، عدم کیفیت و بســته بندی مناســب خرمای 
صادراتــی وجــود دارد کــه امیدواریم بــا ارتباط متقابل 

رفع شود. 
حامــد بدرآبــادی رئیس دفتر نمایندگــی اتاق بازرگانی 
در شرق استان کرمان گفت: صادرات خرمای ایران به 
خیلی از کشور ها بخصوص هند انجام شده و مهمترین 
مشــکل ایــن اســت کــه تعــداد زیــادی از تجــار هنــدی 
مســتقیما بــرای خریــد پســته و خرما به ایــران مراجعه 
می کنند و صرفا بدنبال قیمت پایین محصول هستند 

و اولویت و مسئله اصلی را قیمت لحاظ می کنند.
به گزارش روابط عمومی استانداری کرمان، وی گفت: 
در استان کرمان حدود ۷۰۰ واحد سردخانه نگهداری  
خرما داریم و این یک کلونی بســیار بزرگ و عظیم از 
ظرفیت عرضه خرماست که در کشور بی نظیر است، 
خرمــای جنــوب، هرمزگان، بوشــهر و فــارس در کرمان 
بســته بندی و به کل دنیا ارســال می شــود، ۴۰ درصد 
حجــم صــادرات خرمــای ایران به هندوســتان و مقصد 

اول صادراتی خرمای ایران انجام می شود.
بدرآبــادی افــزود: در خریــد خرمــا تناســب قیمــت بــا 
کیفیت لحاظ می شود، نباید دنبال قیمت پایین بود، 
راه حــل ایــن اســت کــه دوســتان هنــدی از مکان هــا و 
شــرکت های معتبــر خریــداری کنند و یــک تعامل بین 
واردکننده هــای خرمای هنــد و صادر کننده ها از طریق 

دو تشکل صورت گیرد.
در ادامه این جلسه در خصوص خوشه صنعتی خرما 
در شمال و جنوب استان بحث و گفتگو شد و فعالان 
اقتصادی گزارشی از محصولاتی را که می توانند بدون 
واســطه در اختیــار ســرمایه گذاران هنــدی قــرار دهند، 

ارائه کردند.

نزئیرت ندژد اوش هره افع تعهد وازه؛

دسترسی به کوتاژ های 
صادراتی فراهم شد

دسترسی به کوتاژهای صادراتی متعهدین ارزی ۱۳۹۸ 
تا ۱۴۰۰ جهت ایفای تعهد ارزی مهیا شد و با این شرایط 
بخشی از مشکل تعهد ارزی این گروه از صادرکنندگان 

برطرف شد.
بــر اســاس مصوبــه کارگــروه بازگشــت ارز حاصــل از 
صادرات، اســتفاده از پروانه های صادراتی ســال ۱۴۰۱ 
به منظور بازگشت ارز حاصل از صادرات تا پایان دی 
ماه سال جاری امکان پذیر شد. گمرک ایران با اعلام 
این خبر عنوان کرد، کوتاژهای صادراتی متعهدین ارزی 
سال های ۱۳۹۸ تا ۱۴۰۰ به منظور فروش حواله ارزی در 
سامانه نیما و فروش اسکناس در سامانه سنا جهت 
ایفای تعهد ارزی صادرات سال های مذکور ایجاد شد.

در این خصوص کنفدراسیون صادرات ایران هم اعلام 
کــرد، ایــن اقــدام کارگــروه رفــع تعهــد ارزی بــه منظــور 
تسریع در فرآیند ایفای تعهدات ارزی صادرکنندگانی 
کــه بــه هر دلیــل تاکنون موفق به ایفای تعهدات ارزی 
حاصل از صادرات خود نشده اند صورت گرفته است.  
از سوی دیگر در مصوبه جلسه این شورا به این نکته 
نیز اشاره شده است که با توجه به اتمام مهلت عدم 
اعمــال محدودیــت هــای تجــاری بــرای صادرکننــدگان 
کالاهــای مشــمول اســتثنائات تــا پایان آبان ماه ســال 
جــاری و بــه منظور پیشــگیری از اعمــال محدودیت در 
فرآیند جاری تجارت مشمولین این استثنائات مهلت 
رفع محدودیت های تجاری این دسته از صادرکنندگان 
به منظور ایجاد دسترسی و ثبت اطلاعات گذشته تا 

پایان سال ۱۴۰۲ تمدید می شود.
 

لا 9 مرهه شا14 اقم خاال؛

 رشد تولید در شرکت 
»توسعه آهن و فولاد گل گهر«

 معاون بهره برداری شرکت توسعه آهن و فولاد گفت: 
در ۹ ماهه امسال، شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر 
افزایش ۸ درصدی میزان تولید محصول را در مقایسه 

با مدت زمان مشابه در سال گذشته محقق کرد.
به گزارش روایط عمومی شرکت توسعه آهن و فولاد 
گل گهــر، مجتبــی جواهــری در ایــن زمینــه بیــان کــرد: 
شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر در ۹ ماهه  امسال، 
موفق به تولید دو میلیون و ۴۷۳ هزار و ۲۷۵ تن آهن 
اسفنجی شد که نسبت به دوره مشابه سال قبل، ۱۹۶ 

هزار و ۶۲۸ تن رشد داشته است.
وی افزود: اجرای طرح هایی برای افزایش ظرفیت درون 
خطوط تولید و همچنین کاهش توقف های اضطراری 
و بــالا بــردن ســطح آماده بــه کاری تجهیــزات، از جمله 
عواملی بودند که در رشد تولید شرکت توسعه آهن و 

فولاد گل گهر نقش داشتند.
معاون بهره برداری و لجســتیک شــرکت توســعه آهن 
و فــولاد خاطرنشــان کــرد: جهــت تحقــق فرمایشــات 
مقــام معظــم رهبــری در راســتای رشــد تولیــد و مهــار 
تــورم، بــا وجــود اینکــه امســال محدودیت هــای انرژی 
از لحــاظ مــدت  زمــان و میزان، افزایش داشــته  اســت 
اما با برنامه ریزی دقیق و تلاش شبانه روزی همکاران 
مجموعه بهره برداری، شــاهد رشــد تولید این شــرکت 

تاکنون بوده ایم.

علی نشاه و مهده وهروبی به نره محسن ژزلونی 
و محهد فرطهیرن؛

معرفی رئیس و نایب رئیس 
هیات مدیره »سرچشمه«

 رئیــس و نایــب رئیــس جدیــد هیــات مدیــره شــرکت 
سرمایه گذاری مس سرچشمه معارفه شدند.

براساس این گزارش، علی نبوی نماینده شرکت آتیه 
اندیشان مس به عنوان رئیس هیات مدیره و مهدی 
اهرابی نماینده شرکت خدمات فنی و مهندسی صنایع 
و معادن کانی مس به عنوان نایب رییس هیات مدیره 

معرفی شدند.
در ایــن مراســم همچنیــن از زحمــات محســن یزدانــی 
)رئیس پیشــین هیات مدیره شــرکت ســرمایه گذاری 
مس سرچشمه( و محمد فاطمیان )عضو سابق هیات 

مدیره( تشکر و قدردانی شد.
گفتنی است علی نبوی  سوابق مختلفی از جمله معاون 
وزیر صمت و رئیس هیات عامل سازمان گسترش و 
نوسازی صنایع ایران )ایدرو( و دستیار ویژه وزیر صمت 

را در کارنامه خود دارد.

 ۳9 لاصد ا د 
لا مقرژسه بر مدت مشربه  رل قشل؛

 فروش
 ۳۸ هزار میلیارد تومانی 

گهرزمین در ۹ ماه
شرکت معدنی و صنعتی گهرزمین در ۹ ماهه منتهی 
به آذر از فروش محصولات خود حدود ۳۸ هزار میلیارد 
تومان درآمد کسب نمود که ۲۳۲۲ میلیارد تومان آن 
در آذر مــاه محقــق شــده اســت. گفتنــی اســت مبلــغ 
درآمــد ایــن شــرکت در مــدت یاد شــده در مقایســه با 
مدت مشابه سال قبل ۳۹ درصد رشد داشته است.  
از مبلغ فروش ۹ ماهه، حدود ۵ همت صادراتی بوده 
اســت. رشــد فــروش نیز عمدتــا از محــل افزایش نرخ 

فروش بوده است.

مدژر  رزمرن صهت نناب کرمرن خشر لول؛

واحد فولادی جنوب کرمان 
معطل واگذاری زمین

 مدیرکل صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان گفت: 
یک شرکت برای ساخت کارخانه های کنسانتره فولادی 
در جنوب کرمان اعلام آمادگی کرده که بعد از واگذاری 
زمین عملیات ساخت آن آغاز می شود و منتظر تامین 

زمین هستیم.
مسلم مروجی فرد در نشست با مدیران یکی از شرکت 
های معدنی کشور که در مزایده معادن جنوب کرمان 
برنــده شــده اســت اظهــار کرد: وجــود معــادن متعدد 
ســنگ آهــن در جنــوب اســتان لــزوم احــداث کارخانه 
هــای مختلــف در ایــن منطقه را ضروری کرده اســت و 
با ساخت کارخانه های کنسانتره و گندله چرخه تولید 

فولاد در جنوب کرمان تکمیل می شود.
به گزارش ایرنا،وی افزود: مقرر شــده شــرکت مذکور 
پس از واگذاری زمین در نزدیکی معادن ســنگ آهن 
ساردوئیه شهرستان جیرفت اقدام به احداث کارخانه 
های کنسانتره و گندله و در مرحله بعد احداث کارخانه 

تولید فولاد کند.

پااوبروهیهی ونتقرل کرل؛

»سرکوب صادرات« نتیجه سیاست های ارزی دولت
رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: سیاســت های مرتبط 
بــا صــادرات در کشــور از نظــر ما سیاســت های ســرکوب صادرات 
است که نتیجه آن وضعیت تراز تجاری نه چندان مناسب فعلی 

کشور است.
محمدرضا پورابراهیمی، در نود و ســومین نشســت شــورای گفت 
و گوی دولت و بخش خصوصی اســتان کرمان با موضوع بررســی 
مشــکلات حوزه دادرســی مالیاتی افزود: سیاســت های نادرستی 
در بانــک مرکــزی حاکــم شــده که اگر اســتمرار یابد به جز آســیب 
چیزی برای اقتصاد کشور ندارد و دلایل و علائم آن نیز مشخص 
است. وی ادامه داد: به دلیل سیاست های نادرست در صادرات، 
آنچه در میدان اتفاق افتاده این اســت که شــرایط در صادرات به 
شــدت با مشــکل روبرو شــده که این مسئله را اعداد و ارقام، تراز 
تجاری، گفته فعالان اقتصادی و تعداد کارت های بازرگانی اجاره 

ای نشان می دهد.
بــه گــزارش روابــط عمومی اتــاق کرمان،پورابراهیمــی، در رابطه با 
سیاست های پولی بانک مرکزی نیز اظهار کرد: بین سیاست های 
انقباضــی دولــت و تورم و نرخ رشــد همیشــه یــک رابطه الاکلنگی 
وجــود دارد کــه بایــد در شــرایط انقباضی از تولیــد حمایت کرد در 
حالی که بســیاری از بنگاه های اقتصادی در حال حاضر به دلیل 

عدم تامین منابع متضرر شده اند.
 نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی در بخش 
دیگــری در رابطــه بــا لایحــه اصلاح قانون نظــام مالیاتی بیان کرد: 

بعیــد مــی دانــم در مدت زمان باقی مانده فعالیت مجلس فعلی، 
اصلاح این قانون امکان پذیر باشــد و به احتمال زیاد به مجلس 

آینده می رود.

مهم ترژن کرلاهره مشرلده  دم بین وژرون و وواو یر؛

پسته ایرانی به اتحادیه اوراسیا رسید

داده هــای منتشــر شــده از ســوی ســازمان توســعه تجــارت نشــان 
می دهد »پسته با پوست تازه« بیشترین سهم در بین محصولاتی 
صادراتی ایران به اتحادیه اوراسیا در ۸ ماه امسال را داشته است. 
براساس داده های اعلام شده ارزش پسته صادراتی در مدت زمان 

مورد بررسی ۷۸ میلیون دلار بوده است.
امــا در صــدر لیســت اقلامی وارداتی از ایــن اتحادیه هم »گندم« 
و »ذرت دامــی« بــه ترتیــب به ارزش ۴۶۵ و ۱۴۹ میلیون دلار قرار 
داشته اند که بیشترین سهم واردات را به خود اختصاص داده اند.

وقلام عهدم صرلاوتی وژرون به وواو یر   
از ســوی دیگر داده های اعلام شــده نشــان می دهد در بازه زمانی 
مورد بررسی میزان کل صادرات ایران به حوزه اوراسیا ۱ میلیارد و 
۷۴ میلیون دلار بوده است. عمده اقلام کالایی تجاری بین ایران 
اوراسیا شامل »پسته« با ارزش ۵۷ میلیون دلار ، »پلی استیرن« 
با ارزش ۵۷ میلیون دلار، »میله آهنی یا فولادی گرم نورد شده« 
بــا ارزش ۳۷ میلیــون دلار  ، »قیــر نفــت« بــا ارزش ا ۲۶ میلیــون 
دلار ، »فلفل فرنگی« با ارزش ۲۶ میلیون دلار، »سیمان سفید 

پرتلنــد« بــا ارزش ۲۶ میلیــون دلار، »میگــو« با ارزش ۲۳ میلیون 
دلار، »الیاف سنتتیک« با ارزش ۱۸ میلیون دلار ، »محصولات از 
آهن و فولاد غیر ممزوج« به ارزش ۱۱ میلیون دلار  قرار داشته اند.
از این میان اقلامی مانند پسته، میگو، فلفل رنگی، الیاف سنتتیک 
در موافقت نامه موقت مشمول تخفیف تعرفه ای اوراسیا می شوند 
کــه در موافقت نامــه تجارت آزاد تعرفه هــای عمده اقلام صادراتی 
ایران حذف خواهند شــد.  طی ســال جاری ســهم اقلام صنعتی از 
صادرات ما به اوراسیا به حدود ۶۰ درصد رسیده است. یکی دیگر 
از ویژگی هــای اقــلام صادراتــی ایــران به حوزه اوراســیا، تنوع بالای 
سبد کالایی صادراتی به ویژه در مقایسه با اقلام محدود وارداتی 
از کشورهای آن اتحادیه است. اقلام صادراتی ایران طیف وسیعی 
از کالاهــا اعــم از کشــاورزی و صنعتــی و در حــوزه هــای مختلف از 
محصولات شیمیایی و معدنی و فولادی و تولیدات صنعتی و فرش 

تا اقلام کشاورزی و صنایع غذایی را در برمی گیرد.

وقلام عهدم ووالوتی وژرون وز وواو یر   
همچنین در هشت ماه اول ۱۴۰۲، میزان واردات ایران از اوراسیا 
یــک میلیــارد و ۲۷۰ میلیــون دلار بــوده کــه عمــده آن را کالاهــای 
اساســی کشــاورزی شــامل »گندم« با ارزش ۴۶۵ میلیون دلار ، 
»ذرت دامــی« بــا ارزش ۱۴۹ میلیــون دلار و »جــو« بــا ارزش ۱۲۱ 
میلیون دلار تشکیل می دهند. بررسی ها نشان می دهد با اجرایی 
شدن موافقتنامه تجارت آزاد، این اقلام دارای بیشترین پتانسیل 
افزایش واردات هستند. البته برای این اقلام در موافقتنامه تجارت 
آزاد، توسط ایران سهمیه ای جهت استفاده از مزیت حذف تعرفه 
تعیین شده است و در صورت واردات بیش از سهمیه تعیین شده 

به کشورمان، تعرفه ورودی عادی برای آنها اعمال خواهد شد.

اوژدوله نرمع بروه معرفی فرصت هره  رمرژه گذواه؛

جهت گیری »کرمان آیدکس« ۱۴۰۳

علی نقوی رئیس کمیســیون ســرمایه گذاری و امورزیربنایی اتاق 
کرمان ضمن ارائه گزارشی از رویداد کرمان آیدکس ۱۴۰۱ و برنامه 
های جانبی آن گفت: در کرمان آیدکس ۱۴۰۳ بر اساس مصوبه 
هیــات رئیســه اتــاق بازرگانــی ایران، قرار اســت از همه بنگاه های 
اقتصــادی کشــور بــه عنوان اعضای اتاق ایــران برای حضور در این 

رویداد دعوت شود.
علــی نقــوی در نشســت برنامــه ریــزی و هماهنگــی بــرای برگزاری 
همایش معرفی فرصت های سرمایه گذاری استان کرمان )کرمان 
آیدکــس۱۴۰۳(،، افــزود: از همــه تجربیــات رویــداد گذشــته بــرای 
برگزاری هر چه بهتر کرمان آیدکس سال آینده استفاده خواهیم 
کرد و دبیرخانه این همایش فعالتر به کار خود ادامه خواهد داد.

وی تصریح کرد: از دســتگاه های مختلف اســتان مانند اداره کل 
ارشــاد برای در اختیار قرار دادن تالار فرهنگ و هنر برای برگزاری 
همایش، شهرداری برای اطلاع رسانی شهری، فرودگاه کرمان برای 
قرار دادن ماکت مربوط به همایش و سایر دستگاه ها درخواست 
داریم برای کمک به برگزاری هر چه بهتر همایش هماهنگی لازم 
را بــا اتــاق کرمان انجــام دهند. رئیس اتاق کرمان گفت: همایش 
کرمان آیدکس ۱۴۰۳ حرکت تحول آفرینی در مسیر عبور از اقتصاد 

منابع بنیان به سمت اقتصاد دانش بنیان خواهد بود.
سیدمهدی طبیب زاده در نشست برنامه ریزی و هماهنگی برای 
برگزاری همایش معرفی فرصت های سرمایه گذاری استان کرمان 
)کرمــان آیدکــس۱۴۰۳(، افــزود: مــا اســتان مصــرف کننــده ارزش 

افزوده هســتیم و باید با اســتفاده از چنین همایش هایی زنجیره 
ارزش را تعریف کرد.

به گزارش روابط عمومی اتاق کرمان،وی ادامه داد: برای برگزاری 
این همایش اقداماتی برنامه ریزی، پژوهش ها و محتواهایی تهیه 
و اقداماتــی آغــاز شــده و بــا توجه به اینکه زمــان زیادی تا برگزاری 
همایش وجود ندارد، باید بر روی اهداف و چگونگی برگزاری این 
همایش تمرکز و فعالیت کرد. طبیب زاده تصریح کرد: اتاق کرمان 
پلتفرمی را برای ارائه همه اطلاعات، ظرفیت ها و محدودیت های 
دســتگاه هــای مرتبــط با ســرمایه گــذاری تهیه کرده کــه امیداریم 
همه دستگاهها از آن استقبال و موارد مورد نیاز را در این پلتفرم 

بارگذاری کنند.


